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En kort historik.

Musikftireningen ARRG
bildades sommaren -87 som en direkt reaktion pi att ca 40 band skulle kastas ut ur sina

repetitionslokaler i Fryshuset, Gbg.
Ganska snart stod det klart att vi borde bredda inriktningen pi vtr verksamhet [ven till att
ordna speltillftillen, allt i avsikten att fA ett b?ittre musikklimat primiirt i G6teborg - sekun-

dlirt lven i <iwiga Sverige.
P[ stiimman -89 togs beslutet att ARRG flven skulle verka for ett bra liv, dvs siitta musi-

ken i ett stdrre sammanhang och aktivt verka ftjr allas vflr framtid.
Det ?ir med stor stolthet jag konstaterar att p[ de w[ [r Musikfdreningen ARRG existerat
har ARRG-tidningen kommit ut i 7 nummer, en egen musikklubb, VALVET, genom-

fdrt konserter i ett helt [r, banden i Fryshuset ffitt vara kvar i sina lokaler trots uppsfig-
ningar, vi genomf<irt projekt Save the whales/Ett annat hav till frirmln fcir skandinavisk
forskning pl valar, vi fltt iglng viinortsutbyte med Arhus och iir pl glng med Leningrad,
vi fAtt kvarteret Artilleristallet kulturminnesbevarat som troligt kulturcentrum i ARRGs

regi samt sAniir lyckats f[ iglng tre olika replokalshus! Och detta med tvl och en halv
tjiinster under endast det ena av vlra tvl verksamma [r!

Som ordfrirande i ARRG
konstaterar jag att jag iir n6jd, men att mllet llngt ifrln iir n[tt!

Vi har idag tre heltidstjlnster varav I l/2 mojliggjorts via sttid frln Gciteborgs kom-
mun. De tivriga via andra statliga eller kommunala organ. ARRG har idag

ca 600 medlemmar.
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Leif Strandh Ordf. ARRG.

Gtiteborgs kommun anser att det iir viktigt att det finns starka friretrldare som tillvara-
tar musikernas intressen. Musikfiireningen ARRG har kommit att

spela en viktig roll frir rockmusiken i Griteborg. PA kort tid har frireningen vuxit sig
stark och har redan blivit ett begrepp i Gbgs musikliv. Det arbete

foreningen liigger ner fcir att aktivera och frirbtittra villkoren frir rockmusiken ligger helt
i linje med kommunens Onskemll. D?irfor har ett ndra samarbete etablerats mellan

ARRG och Gbgs kommun vilket bl.a inneburit att f<ireningen erhAllit ekonomiskt stod.
Gtiran Olofsson Fritid Gbg.



ARRGs mfllsdttnins.
Musikftireningen ARRG

[r en partipolitiskt obunden, ideell musikftirening tippen
ftir alla. F6reningens mfllsiittning dr att ge musiker (sflviil

amattirer som proffs) bflttre miijligheter till utveckling och
utdvning av musik, vilket framftirallt krflver
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verkar tiverhuvudtaget fiir en ftirbiittring av musiklivet
-primirt i Giiteborg, r.Tl*irt iven i tivriga Sverige.

ska ver-tltiTgt bra tiv.

ARRG-tidningen.
har samma mAlsiittning som foreningen

ARRG i ovrigt men ska ocksl vara ett in-
formationsblad till vlra medlemmar.

ARRG-tidningen startades hcisten -87 och
har kommit ut i fyra nummer/lr. Tidningen
dr momsbefriad och trycks pA miljciviinligt

papper av Goterna i Kungiilv. ARRG-
tidningen sprids gratis till vlra medlem-
mar, till skivafflirer, musikaff?irer och till
de som har intresse diirav. F<ir niirvarande
ligger upplagan p[ 3000 ex men vi riiknar
med den inom en snar framtid ska trka till

5000!
Vill du sttidja ARRGs verksamhet 2ir ett

bra siitt, f<irutom att bli medlem, att annon-
sera i ARRG-tidningen. Nedan foljer vlra

priser/nummer:

Helsida 5000:-
Halvsida 2500:-

Helspalt 1200:-
Halvspalt 600:-

Privatannonser som har med musik
branschen att g6ra siitter vi tillsvidare in
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eller,
Berfrttelsen om replokalerna som ftirsvann!

Medan klockan tickar ftir banden i Fryshuset har vi inom ARRG febritt siikt liisningar pi replokals-
fronten. Allfiir ofta har vi konstaterat att intet nytt 6r att rapportera. Detta beror inte pi inaktivitet fr6n
ARRGs sida eller ovilja frAn kommunens sida. Snarare konstaterar jag att en hel del otur (!) fdrf<iljt oss

i vArt arbete.

N?ir det giiller replokalsdelen av vlr mlls[ttning
har vi under vlra w[ verksamma [r undenrikt flera
alternativ. Genom ett intensivt samarbete med G<ite-
borgs kommun och det kommunala fastighetsbolaget
Higab, dcik hcisten -87, ett mycket intressant hus upp
ute i slakthusomridet, Gbg. Ett av husen skulle
siiljas och dlir fanns stora utrymmen. Tillsammans
med Higab skissade vi upp hur stort vlrt behov var
och beslut togs p[ att huset skulle k<ipas in.

Kommunen skulle hjiilpa till med driftsbidrag sl
att kostnaderna fiir varje lokal skulle bli tiimligen
l[g. Kopet gjordes upp mellan fastighetsbolaget och
stiljaren och man beslutade att kontraktet skulle un-
dertecknas om en vecka.

D[ tiden var inne visade det sig att siiljaren gjort
upp med en annan kdpare, som erbjudit en sttirre
summa iin Higab! Framfrir Ogonen p[ oss fOrsvann
ett mycket liimpligt replokalshus. Otur f<ir oss och en
forbannat dfllig affiirsmoral av sflljaren Frigo Scan-
dia!

Fick en tidsfrist,
Under tiden har banden i Frysen fltt en frist i

och med att vi vunnit f<irhandlingarna om de felak-
tigt uppsagda kontrakten. Efter att Fritids Fastigets
och Arrendebyrl hjiilpt oss med den juridiska glng-
en lyckades vi bli kvar diir iinnu ett [r.

D[ planerna runt slakthuset gick i st0pet och tid-
ningarna gjort sitt till fcir an accentuera frlgan h<irde
fdretaget O-gruppen av sig -man hade ett mycket
llmpligt hus i Agnesberg. Efter att fdrglves sOkt Ag-
nesberg p[ kartan 6ver centrala Gdteborg lyckades
vi finna omrldet ute vid Angeredsbron!

Dock bed<imde vi det som s[ intressant att vi,
med representanter frln O-gfuppen, bescikte omr[-
det. Viil pA plats konstaterades art det liimpliga huset
var rivet!

Efter mycket ursektande erbjdrCs vi ett annat hus
i samma omrlde.

Vi bildade en frirening, som driptes till ILLSK,
fdr att organisationsformen skulle vara klar dl vi tog
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Var pi sin vakt.

lokalerna i besitting. Huset visade sig dock vara nyrustat
frir kontor och skulle vi nu bygga om det till replokaler
fick vi ?iven ta kosuraden fcir allt jobb som hittills lagts
ned! Detta omiijliggiorde en fortsatt diskussion eftersom
hyrorna i huset skulle bli llngt hcigre tin t.ex Fryshusets
1000 kr/mln.

Lurade igen?
Vlra kontakter med O-gruppen slutade med ett rivet

hus och ett svindyrt alternativ.
Lurade igen? Ja, i vart fall mycket klantigt och

oseri<ist handlagt av friretagskedjan 6-gruppen.
Efter dessa misslyckade fdrsok att ordna replokaler

lt Gtiteborgs band lflmnade vir musikhusansvarige
ARRG f<ir ett annat jobb och jakten p[ lokaler lades
tills vidare p[ is.

Vi hoppades viil lite till mans att vi skulle fA loss fler
lokaler i Frysen, och faktiskt lyckades vi. Tv[ nya
lokaler Oppnades och vi kunde minska replokalskcilistan
med 4 band! En liten seger for miin skligheren men ett
gigantiskt steg frir ARRG!

Huset brann upp!
Mot slutet av vlren -88 fick vi beskeder art Burls

fritidsglrd skulle utlokalisera sin verksamhet och detta
skulle kunna innebiira en ny mrijlighet fdr banden.

Vi satte iglng arbetet med att unders<ika kostnader-
na fcir isolering av viiggar och golv samtidigt som Fritid
lovade stiilla upp med bidrag.Allt verkade vara for bra
f<ir att vara sant dA pl<itsligt huset brinner upp! Ja, fri-
tidsglrden brinner inte upp utan den lokal som verksam-
heten skulle flyttas till. Vlra planer gick diirmed upp i
rok. Aterigen ett misslyckat fcirsok.

Hittills har vi alltsl sett tre projekt misslyckas! Ett
p.g.a weksam affiirsmoral, ett annat p.g.a oseri<ist hand-
lande samt ett tredje p.g.a ett vansinnigt pyromandAd!
Vad flterstlr att sega? Jo, kampen f<ir att ffl loss fler
lokaler i Frysen intensifieras!

FastighetsAB Hamnstaden kripte vlren -88 loss



Den ljusgrtina betongklumpen, Fryshuset, Gtiteborg. Foto: Christian Odin.

Fryshuset frln AB Svenska Fryserierna med bak-
tanken att den ljusgrdna betongklumpen skulle
rivas till fcirmln fiir kontor. I somras togs deras be-
giiran upp i byggnadsniimnden och tj[nstemiinnen
frireslog att huset skulle rivas. Motiveringen var att
Fryshusets otidsenliga fasad utgjorde en belastning
for omrldet. Man menade att det vore bfrttre att
varsamt inkorporera omridesanpassade kontor-
slokaler (hick!)! Detta ftireslogs trots att kom-
munens bevaringsprogram fdreskrev annat!

Dock var politikerna i byggnadsn[mnden p[ sin
vakt och markerade starkt att Fryshuset inte fick
rivas.

Hur l[get f<ir huset idag ser ut iir ovisst. En ut-
redning om Frysens framtida bde gors i kommunal
regi -dvs man l6ter FastighetsAB Hamnstaden
giira utredningen eftersom kommunen sjiilv sak-
nar resurser till egna sfldana. Dihefter ska man
fatta ett beslut. Hur som helst har vlra sista ess niir
det giiller Frysen spelats ut, vilket len till att hyror-
na f<ir kvarvarande band siinks till hfllften. mot att
kontrakten l<iper ut sista december i [r.

Gflrdsten.
I vflras fick vi inom ARRG en inbjudan att

delta i rustandet av replokaler i nya stadsdelshuset i
Glrdsten. Tanken var att man i kiillaren (var an-
nars!) skulle f[ iglng en frirening och ha 6-8 replo-
kaler till dess f<irfogande.

ARRG undersdkte intresset bland traktens mu-
sikut6vare och fann 16 band som snarast beh<ivde
lokaler.

Allt tycktes gott och viil niir det fruktansv?irda
beskedet kom, att pengarna till stadsdelshuset inte

riickte till! Vad skulle stryka p[ foten om inte rep-
lokalerna!! Det var ett heft slag i ansiktet p& de
ideellt arbetande miinniskor som satt iglng arbetet
med frireningsbildning och skisser pA ljudiso-
lering. Att ftirst fi en inbjudan att delta i arbetet
och sedan fi slag pi fingrarna fick oss att dra
slutsatsen: Inkompetensen hos de styrande i ar-
betet med stadsdelshuset var beklimmande!

Ljusning.
Hursomhelst ses nu en ljusning pA himlen

eftersom vi i dagama lterigen fltt ett brev fr[n
Fritid Glrdsten diir vi iir inbjudna till samarbe-
te. Nya pengar har skakats fram och fritidsgAr-
den i omrAdet ska bli replokalshus ist?illet.
Mrinstret kiinns igen frln tidigare men vi flr
hoppas att man iir lite mer seri<ist instiillda
denna glng.

Drdmmen.
Dr<immen tir att f[ ett centralt bel[get ned-

glnget fryshus med kraftiga viiggar med ca 50
lokaler i. Detta skulle vara liitt att rusta for mu-
sikers enkla behov. Vi behciver inga lyxrustade
replokaler med heltiickande mattor och fonster.
Det viktigaste dr att det finns lite virme, el,
htigt till tak och avskildhet si ska vi se till
att Gtiteborg gdr sjiil ftir epitetet Sveriges
Liverpool.

Leif Strandh
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VALYET
Enda rockklubben i stan!

Arrangtirer, musiker, branschfolk och
fdralldel vanligt folk ocksfr, fiirvfrnas ofta
6ver att en sfl stor stad som Gtiteborg inte
kan erbjuda fler spelstillen och speltiltfiil-
len nflr det giiller en sfl bred och vittom-
fattande genre som rockmusik. ARRGs

klubb heter VALVET.

Visserligen fcirekommer det en del liveframtr[-
danden p[ sttirre restauranter och pubar inne i cen-
trum. Men diir bjuds till sttnre delen str<imlinjefor-
made och liittsmiilta coverband som mer bildar
kuliss eller inglr som komplement till stillena som
sldana.

Trots detta till synes ogenomtriingliga morker
glimmar det en liten stjiirna p[ rockhimlen eller
r[ttare sagt pl F<irsta Llnggatan inte llngt frln Jlirn-
torget.

Sedan ett flr tillbaka driver ARRG Goteborgs
enda riktiga rockklubb (= musikst[lle diir svensk
och utllindsk originalmusik framf<irs direkt av arti-
sterlltskrivare med hjiilp av elektriska instrument
och apparater) VALVET.

VALVET.
Redan vlren

-88 stod det klart
att ARRG skulle
dverta andra v[-
ningsplanet pl
fastigheten
Fcirsta Llnggatan 12.
skick och en rejiil renovering var n6dviindig.

Genom ett rustningsbidrag frln kommunen och
en massiv insats frln fcireningsmedlemmar stod lo-
kalerna klara i slutet p[ september -88. Tack vare
tjurskallig envishet, gltidande entusiasm och
ideellt praktiskt arbete frin medlemmarna
riickte upprustningsbidraget iven till att tiicka
kostnaderna frir ink6p av PA och ljusrigg.
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Text: Per-Arne Pettersson.

Foto: Gary Andersson.

Koncept.
Grundkonceptet frir VALVET stod klart redan

frln bxirjan; s[ llga omkostnader som mcijligt och
dArtill biljettpriser som inte kostar skjortan, skulle
liigga grunden till ett stabilt och varierande utbud.
Om sanningen ska fram sl har det viil under f<irsta
lret varit 6msom vin och 6msom vatten niir det
giiller stabilitet och varierat utbud. Men faktum
kvarstlr att frln september -89 kan vi med behlll-
ningen frln arrangemang anstdlla en person, som
ansvarig fdr VALVET, pi heltid.

Hittills har funktioner som bokning, marknadsf<i-
ring, ink6p, personal osv i ftirsta hand legat p[ be-
redskap stj iinster, tillf?illiga lci snin gar och ideellt
arbete frln medlemmarna.

Det lir gott och v[], och en viktig grund liven for
det fortsatta arbetet. Men en stiindig utveckling och
renodling av rutiner och funktioner iir nodv[ndig om
vi ska kunna hAlla ett stabilt och varierat utbud till
rirnliga priser!

Stolta ARRGare.
Det iir inte utan tillfredstiillelse och med niisan

lite i viidret som vi kan konstatera att under det
glngna fuet har vi genomfcirt ett hundratal konserter
med rikskiinda svenska grupper, lokala band och
grupper frAn USA, England, Australien, Jugoslavien,
Finland, Tyskland, Belgien, Danmark, Skottland och
Sovjet.

Exempelvis kan n?imnas grupper som The
Creeps, Sinners, Stry & Babylon Blues, Freddy

I
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Wadling och Fliiskkvartetten, Jonas Hellborg group,
Mobile Whorehouse, Dolkows, Stockholms negrer
osv.

Bland de utliindska giingen kan L'Amourder,
Hard-ons, Walther Trout band, Loop, My bloody
valentine, New Christ, Shamen, Beast of bourbon
och VA BANK ndmnas.

Radiosindningar.
Riksradion och lokalradion har spelat in ett femton-

tal konserter. Bland annat en serie med lokala gupper
som p[ detta siitt nltt en storre publik dn vad som
annars hade varit mojligt.

Mycket
flterstfrr.

Visst kan
man sll sig
p[ brostet
och sriga "det
diir gjorde vi
bra", men det
viktigaste tir
dock att

tlnka framat och
sdga "vi ska bli
bdttre". Biittre konti-
nuitet, bredare
utbud, biittre ljud
och ljus, smidigare
och effektivare
marknadsfdring iir
en del av receptet for
framtiden.

VALVET har
kommit for att stan-
na, utvecklas och
forhoppningsvis
skapa biittre forut-
siittningar for fler
speltillfiillen och ett
biittre musikklimat -
si de s6!

.-

Records you can't
Lr uE999 Lt4Ang -  rVnE

(Proc! by Stwe AlbinD _
LP&CD DAVIO SYLVIAN -
lLUX.tguflB.ML _
LP BITCH MAGNET - UMBER

LP BAD BRAINS -
QUICKNESS

LP PSYCHIC TV - AREAL
SWEDISH SHOW

LP& co EtNsr UnzeHoe
NEUBAUTEN - HAUS DER
LUEUE

LP & CD YOUNG GODS _

LP & CD LAIBACH _

LP & UNION CARBIDE
CD PRODUCTIONS

- IN THE AIR TONIGHT -
-  FINANCIALLY DISSATIS.
FIED PHILOSOPHICALLY

TRYING -
LP&CD IAN MC CULLOCH
(Oul 25 sept)

LP & CD SUGARCUBES

7'WHITE STAINS -
EXPRESS YOUR DESIRE

DAMNED COUNTRY;

PET SOUNDS
RECORDS
Drottninggatan 71

411 07 GOTEBORG
't5 4211



Stallet! Gtiteborgs framtida kulturcentrum?
Ta en titt pi kvarteret Artilleristallet i Giiteborg, beliget i htirnet av Magasinsgatan -

Sridra Larmgatan. Stig in i det nuvarande garaget med det vilvda glastaket och kflnn in
det sjiilvklara i att denna sal grirs om till norra europas hflftigaste konsertsal!

I ett antal artiklar i GT, Arbe-
tet, DN, G-P och ARRG-
tidningen har man sedan ett [r
kunnat liisa om ARRGs ideer
och planer anglende ett fram-

-En restaurant med kapa-
citet fdr upp till 300 giister diir
blde restaurantutbildning och
vanlig kommersiell verksam-
het kan f<irenas. Restauranten

tida centralt
bellget kultur-
centrum. Stallet
som projektet
kallas beskriver
en omfattande
verksamhet i in-
till liggande
byggnader med
en total yta p[ ca
4500 m2.

Fiirsta etappen. 
stallet sett fran grtinsakstorget' Foto christian odin'

Den 7:e september -88
presenterade ARRG "Projekt
Stallet". Detta gjordes offi-
ciellt p[ Caf6 Trenchtown
efter inbjudan till alla f<ire-
ningsmedlenrmar och spe-
ciellt uwalda politiker och
tjiinstemin. Syftet med det
hela var att skapa uppmiirk-
samhet och innesse kring de
mcijligheter som skulle kunna
bli verklighet vid ett hvaran-
de av kvarteret Artilleristallet.

Bestlndsdelarna i id6ftir-
slaget kan kort beskrivas som
f<iljer.

-En konserthall med ka-
pacitet frir ca 1000 personer.
Hiir kan publiken erbjudas
konserter, teaterfdrestiillning-
ar, festivaler, utstiillningar,
dansevenemang, miissor mm.

ska iiven kviillstid kunna
erbj uda mu sikfr amtr[danden.

-Ateljeer dlir snickeri, bild
och formkonst kan finna
ut0ryck i producerande, ska-
pande och utbildande syfte.

-Utstflllningshall eller
galleri fdr okiinda och oeta-
blerade konstniirer.

-Musik och programcafeer
som med en livfull genom-
str<imning av olika miinniskor
skapar attraktiva m<itesplatser
diir ideer och tankar kan finna
olika uttryck.

-En mediadel som bestflr
av ljud- och bildinspelning
diir tanken iir att kunna banda
och sflnda program och fore-
stflllningar direkt i konserthal-
len! En annan viktig funktion
f<ir mediadelen ?ir att kunna

lflnka samman Stallet med
andra liknande kulturcenffa
runt om i europa s[ att ge-
mensamma aktioner typ"Band
Aid" kan genomf<iras.

Id6f<irslaget
var alltsl t?inkt
som en forsta
etapp, en grov-
skiss eller vision
av de m<ijlighe-
ter som framo-
ver skulle kunna
bli verklighet.
Reaktionerna
var alltifrAn
entusiastiska till

milt positiva, uppblandade
med en stilla f<irundran av,
hur ska det hlir g[ till d[?

Ja...hur ska det hlir g[ till
var alltsfl niista frlga att ta itu
med.

Etapp tvfl.
F<ir att driva projektet

vidare satte vi oss ned och
tittade p[ en hypotetisk mo-
dell av konserthallens intiikter
och omkostnader.

N[sta steg blev en ekono-
miskt kalkyl diir vi noggrant
beskrev de ekonomiska
fdruts iittnin garna frir konsert-
salen. Kalkylen presenterades
i forsta hand fdr myndigheter
och andra inblandade ca en
mlnad efter Trenchtownmotet
och inneh<ill en detaljerad be-



skrivning av verksamhetens
art, hur ofta dom fcirekommer
och hur omkostnader och in-
tiikter frirdelar sig. Medvetet
hOll vi en mycket llg profil pl
intiiktsidan dels fdr att inte
driva upp frirviintningarna
alltf<ir mycket och dels f<ir att
verka troviirdiga.

Gissa om vi blev f<irvlna-
de niir vi la ihop alla siffror
och fick ett ersnetto pA,2,7
milj kronor! Med andra ord sl
fanns det en mycket god eko-

misk synvinkel. Vi behtiver
inte flera affiirer eller kontor i
centrum!

Vi beh<iver ett levande
centrum dlir m[nniskor och
umgflngesformer kan m<itas
och utvecklas!

Etapp fyra.
Fjlirde steget eller dagen

D inf<ill den 8:e Juni i er. De
var det dags fOr kommunfull-
miiktige att, sedan kommun-
styrelsen antagit ftirslaget om

slag som iir s[ genomarbetat
och attraktivt att man helt
enkelt inte kan siiga nej. Hiir
giiller det att trycka pi mtijlig-
heter inom musik och kultur.

genom mediadelen kan
ideer och engagemang spridas
och f<irverkligas. Vi vet att
det runt om i europa och iiven
inom ostblocket rlder en stark
vilja till frirlindring och frir-
blittring. Metoden iir kommu-
nikation genorn en alltmer ut-
vecklad och effektiv mediaap-

parat, formen
iir musik och
kultursamhiillet
som stAndigt
sdker nya ut-
trycksformer.
Ideerna finns
hiir, just nu,
runt omkring
oss och viintar
bara p[ att bli
upptackta och
frirverkligade.

Per-Arne Pettersson.
Vice ordf. ARRG

nomisk btirighet
fcir konserthallen.

Etapp tre.
Tredje steget

var att f[ fram
konkreta stiill-
ningstaganden
frln alla in-
blandade parter.
Ett arbete som
f<irsvirades av
faktumet att alla
tillfrlgade ftirvalt-
ningar frAn och
med flrsskiftet inte
kommer att exi-
stera i sin nuva-
rande form pga
stadsdelsrefor-
men.

Detta innebiir i
dagslfiget att det
iir svlrt att fatta
beslut om framti-
da ansvarstagan-

Leif Strandh och Per-Arne Petterson visar glatt den
tilltiinkta konsertsalen i Stallet.Foto Tommy Svensson.

den. Trots detta mlste Stal-
letprojektet drivas vidare. Hur
genomfcirs ideema? Hur
f<irdelar sig kostnader och
ansvar? Vad kan kommunen
som helhet stiilla upp p[?
Vilken roll ska ARRG spela?
Detta iir frlgor och fdrslag
som belyser behovet av ett
centralt kulturcentrum ur blde
kulturell, social och ekono-

bevarande av kvarteret Artil-
leristallet, definitivt faststilla
beslutet.

Beskedet innebar ocksfl att
Fritidsnlimnden fick i uppdrag
att utse en projektgrupp som
ska arbeta vidare med former
och f<irutsiittningar f<ir ett kul-
turcentrum. Projektgruppens
uppgift blir att presentera ett
fulkidigt och realistiskt f<ir-
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PROJEKT

THE
WHALE ffi
ETTANNAT H

Text och foto av
Ove Strand.

Hur ttsave-artt man valar? Hur skapar man
ett annat hav. T0rs man pisti att ett siitt iir
musiken? T0rs man pistfl att denna dag, den
2 augusti 1989, en ny, ren flod, bevattnad av
ett 30-tal visenskilda bflckar, med en nflr-
mast ohejdbar styrka biinde sig en fira, ett
lopp rakt ut i det tomrum som skulle f<ir-
vandlas till -"Ett annat hav"!? (Ktip skivan
och hrir bruset och dAnet frin denna 30
mannakiir, exklusivt fiir denna unika inspel-
ning).

En fantastisk kiinsla.
Det skulle bli Vicky Benkert, som med

gl0rdande engagemang sj<ing nyckelfrasen i den
svenska versionen av "Save the whales": "Det
?ir nu vi mlste inse, att f<ir var och en som
d<idas, s[ d<ir ocksl en del av vlr v?irld!"

Kriren inslg detta. Helt klart stod, f<ir denne
numera lutEade, erfarne, ja smltt professionelle
( ! ! ! ?) adj unkten, tillika kcirmedlem/textfdrfatta-
re, att kOren inslg detta. Ett suverflnare sviing,

_---*:E
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Vicky Benkert, Lisa Nilsson och Niklas Strtimstedt pl Sonet vid inspelning av Ett annat hav.
efter att ha existerat som krir i knappt I timme, 2 augusti skulle "Ett annat hav" segla ut i sig
har s[llan eller al&ig hrirts i studio! sjlilvt, som ett skepp i vatten, och -som det nu

Kanske var det Leifs respektlOsa utmaning ocksl blev -vi i besiittningen hade bara ett att
efter den ftirsta genomsjungningen:'"Typiskt konstatera, att det hiir var grejen. Detta var
svenskar! S[ djJa stela!" Kanske var det Cyn- lyftet, den stora dagen!
dee Peters och Paul Ellis'avsplnda,lugna Alla frAn WWFs Hans Antoni, Sten
ledning. Eller kanske var det helt enkelt -real! Lundberg och Magnus Sylv6n och Warner
Det var det! Det rldde en fantastisk kiinsla,
dessa svettiga, r<ikhostiga, improviserade,
niirmast osannolika timmar. F0rutom Leif,
Cyndee och Paul var det s[!

Osannolika kombinationer.
Inte ens en vecka innan Kjell Ldnnfr och

Tone Norum, Nisse Landgren och Anna
Book, Staffan Dopping och Merit Hem-
rningsson (dessa hiiftiga kombinationer) och
Lasse Lindbom, Lisa Nilsson, Niklas Striim-
stedt och Vicky Benkert med en sjiilvklar
proffsighet satte sina leadvocals- inte ens en
vecka innan 'Ett annat hav" spelades in, rldde
ftir ett 0gonblick -tvivel. Vem skulle sjunga?
Vilken slngare skulle kunna matcha Cyndees
engelska version? Mlste kanske sjllva
ARRG-red...?

Happening.
Cyndee hade l<isningen. En S.O.S. i kv[ll-

stidningarna, och en happening i studion med
alla -"from hardrockers to operasingers". Den

Brothers Hans Desmond, till l2-lriga Karin
Ritek frln Falun, kiinde att nigot speciellt
ftiljde med in i mixern denna dag! (K<ip skivan
-det htirs!)

Lasse Lindbom och Tove Naess, med
ungef?ir 60 minuters erfarenhet av llten gjorde
verser och refriinger med stor tidmjukhet och
klinsla. Tillsammans lyckades de ge allvar och
tyngd [t ord som lir iignade att stanna nlgon
extra sekund hos lyssnaren: "Aldrig ska den
dagen komma, d[ den sista sAngvalen
ropar....Vi mlste ge dom det enda dom begiir.
Bara rAffen till sitt liv....Ett liv i ett bllare
hav.....I ett levande hav".

Med dessa ord, och med lltens puls i
taxibilarnas motorlj ud liimnade valkiimp arna
arenan. Kvar llg r<iken och ekona. Dimman,
ropen pl hjAlp och vlgors svall. Denna dag
ftiddes "Ett annat hav".
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